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Besluitenlijst van de vergadering van de Pol¡t¡eke avond Westerveld debat Voorstel vaststellen concept RES

Drenthe d.d.t2 mei2020

Aa

Raadsleden/ commissieleden: De heren K. Molenkamp (DSW), A.K. Schoenmaker (DSW),

J.H. Bruursema (GB), J.P. Slootweg (VVD), J. Puper (PvdA), H.A. Jansen (PvdA),

A. Fopma (PvdA), J.A.G. van der Weyde (CDA), G.J. Ballast (CDA), D.H. Simonides (CDA), W. Beets (PW),

M. van de Kasteelen (PW), J.N. de la Mar (PW), H. van Teijlingen (PW) en de dames

G. Kiers (DSW), M.W. Mulder - van Eerden (GB), M. Mekers - Scholten (DSW), C.N.G. Starke (WD), R.

Masselink - Den Hollander (VVD), S. Hornstra (VVD), C. Dollekamp - Molleman (PvdA), E.G. Bos (CDA) en A.R.

Oosterhuis (PW)

Collegeleden: de wethouders J.Y.A. De Haas, H. Doeven en K.H. Smidt
Medewerkers ambteliike orsanisatie: Geen

Externen: Geen

m.k.

Geen

Voorzitter:
Griffier:

Mevrouw J.W. Mones-Kass¡es
De heer J. Tuin

Raadsvoorstel vaststellen concept RES Drenthe
Verantwoordeliik portefeuillehouder: wethouder Doeven

Voorgesteld raadsbesl uit:
Besluitpunt 1:

Kennis nemen van de vraag en antwoordenlijst over de informatieavonden van 24 en 26 februari 2020

Besluitpunt 2:

lnstemmen met de concept RES Drenthe
lnspreker(s): geen

Conclusie voorzitter:
De voorzitter stelt voor om de voor de verschillende fracties belangrijke (en gemeenschappelijke) punten

vóór donderdagavond (1a mei) te sturen naar de griffie voor het opstellen van een zienswijze. Het voorstel
wordt doorgeleid naar de raadsvergadering op 26 mei a.s.

Toezeqginqen:
- Wethouder Doeven zegt toe de publieksversie van de RES Drenthe beschikbaar te stellen aan de

gemeenteraad.
- Wethouder Doeven zegt toe een update aan te leveren om de raad te faciliteren in een debat over de

lokale voortgang rondom de RES Drenthe (na de vaststelling van de concept RES Drenthe).
- Wethouder Doeven zegt toe om te vragen of biogas in de warmtevisie meegenomen/meegerekend mag

worden.
- Wethouder Doeven zegt toe om een update te verzorgen over de stand van zaken rondom de RES richting
inwoners en zal hierover met de afdeling communicatie contact opnemen.
- Wanneer er meer bekend is over de kaders voor initiatieven in het kader van de RES zal de betreffende
informatie naar de raad verzonden worden.
- De griffie zal de gebundelde punten voor de zienswijze tijdig terugkoppelen aan de raadsleden (dus

voorafgaand aan de behandeling van het stuk tijdens de raadsvergadering).

Aantekeningen:
Toelichting wethouder
Wethouder Doeven geeft een toelichting op het raadsvoorstel. Hij geeft aan dat hij graag een zienswijze op

de concept RES van de raad ontvangt. Ook komt er een publieksversie van de concept RES. Deze zal opt4
mei ontvangen worden en daarna z.s.m. beschikbaar gesteld worden aan de raad.



Eerste termijn raad
Dollekamp-Molleman (PvdA): Er zijn veel vragen over de RES. 95 procent van de inwoners heeft geen weet
van de RES. ls benieuwd naar de concrete invulling van de opgave voor Westerveld (plaatsing van

windmolens en zonnepanelen).
Bruursema (GB): GB is tevreden met de aanpak van het college. lnformatieavonden voor inwoners zijn
productiefgeweest. Van belang is om de inwoners van een update van de stand van zaken te voorzien
teneinde de participatie en betrokkenheid vast te houden. Dit kan bijvoorbeeld via mail en een publicatie in

De Westervelder. Om de invulling van de doelstelling volledig toe te schrijven aan 'zon op dak' lijkt niet
realistisch. Huidige energienetwerk niet geschikt voor grootschalige energieopwekking. Samenwerking met
buurgemeenten is van belang.
Ballast (CDA): Het CDA is bewust dat het een stuk is dat Drenthe gaat aanbieden. Als Westerveld nog weinig
sturingsmogelijkheid. Ook nog bezien in hoeverre eventuele zienswijzen overgenomen zullen worden. Het

concept moet nu 1 oktober in plaats van l juni ingeleverd zijn. Vraagt zich af wat de Drentse Energie Tafel

met die extra tijd gaat doen. Wordt deze tijd wellicht aangegrepen om overhaaste besluiten te
heroverwegen? Vraagt aan wethouder hoe deze tijd benut gaat worden. Enthousiasme gezien tijdens
bewonersavonden. Vraagt zich af of er concrete acties zijn geweest om energiebehoefte in te vullen,
vooruitlopend of gelijklopend aan het proces van de RES.

Van Teijlingen (PW): Complexe besluitvorming met democratisch tekort. Hecht waarde aan het indienen van

een zienswijze. Sprake van eensgezindheid onder bestuurders. Verzwaring van elektriciteitsnetwerk nodig.

Geen zicht of aan de warmtevraag kan worden voldaan. Hierover moet meer duidelijkheid komen in de RES

1.0. ln dat kader is inzet op isolatie van belang. PW kan instemmen met de concept RES. ls er participatie- en

communicatiestrategie? Vraagt om toezegging van wethouder voor het aanleveren van een update om in
debat te kunnen gaan over de lokale voortgang.
Kiers (DSW): - (problemen met geluid)
Masselink (VVD): Ook zorgen over de capaciteit van het energienetwerk. ln de warmtevisie straks grotere

rol pakken. Dit sluit aan op lokale initiatieven in de gemeente, maar ook omdat er in Westerveld om o.a.

landschappelijke redenen terughoudendheid is betracht omtrent zon- en windenergie. Fijnmazige
gasnetwerk kan in dat kader straks van betekenis zijn in zoektocht naar alternatieven voor aardgas. Wat
zorgen over inwonersparticipatie voor wat betreft terugkoppeling. Teksten uit verslagen zijn daarentegen
wel verwerkt in concept RES.

Ee rste te rm ij n wetho ud e r
Wethouder Doeven: College bezig met inventarisatie waar er onmogelijkheden (bijvoorbeeld qua locaties)
gezien worden. Daarna kijken naar mogelijkheden. Uitstel naar 1 oktober geen reden om achterover te
leunen. Zijn concrete stappen gezet op lokaal niveau, zoals in Wapserveen en Vledderveen (warmtevisie).

lsolatie/verduurzaming van woningen heeft de aandacht in het vervolgproces. Er is samenwerking en

contact met buurgemeenten. Netbeheerders zetten momenteel ook stappen om het netwerk toereikend te
laten zijn voor de energieopgave. Roept de raad op een zienswijze op te stellen. ln reactie op interruptie van

mevrouw Masselink geeft wethouder Doeven aan dat samenwerking met De Wolden wordt opgepakt
rondom het initiatief om de gasinfrastructuur te gebruiken voor groen gas (convenant Rendo). Dit geldt

eveneens voor het wél aanleggen van gasinfrastructuur voor nieuwbouwwoningen.

Twe e de te rm ijn raa d /col le ge

Dollekamp (PvdA): Vraagt uitleg van de wethouder over het wel of niet meerekenen van biogas in de RES.

Wethouder Doeven: Geeft aan dat de RES alleen betrekking heeft op grootschalige elektriciteitsopwekking.
De wethouder voegt daaraan toe dat het college wil onderzoeken of groen gas een goede mogelijkheid is om

toe te passen binnen de gemeente (nog los van of het wel of niet meegerekend kan worden in de RES).

Bruursema (GB): Vraagt of de wethouder een update wil geven van de actuele stand van zaken m.b.t. de RES

richting inwoners.
Wethouder Doeven: De wethouder geeft aan hiertoe bereid te zijn.
Ballast (CDA): Twee gemeenten in Drenthe hebben aangegeven de extra tijd te willen benutten. Vraagt zich

af wat ze hoe dat geduid moet worden. Warmtenet/warmtevisie geen onderdeel van RES, maar ook het CDA

wil daar graag voortgang in zien. Steun voor opmerking van de wethouder over een goede landschappelijke
inpassing van de energieopwekkende objecten. Vraagt naar kaders waar de gemeente naar kan verwijzen
richting initiatiefnemers. Wil graag meer inzicht in die kaders.

Wethouder Doeven: Beide gemeenten willen nog een slag maken met burgerparticipatie en daar de tijd voor
gebruiken. Voor het warmtenet is men momenteel in overleg met zowel Rendo als ThuisGas. Wordt
momenteel gewerkt aan de kaders. Uitgangspunt hierbij is om eerst te bezien waar iets niet wenselijk is om
te realiseren.

Ballast (CDA): Ontvangt graag de informatie over de kaders, wanneer deze voorhanden is.

Masselink D Ro o tot meer debat en minder stellen van n aan de wethouder



Kiers (DSW): lnwonersparticipatie belangrijk. Vraagt om nadere toelichting op de vraag waarom we nu een

concept RES aannemen, terwijl de landelíjke RES is uitgesteld? Betaalbaarheid (in relatie tot lokaal

eigendom) dient een volwaardig onderdeel te worden van de RES Drenthe. Vraagt aandacht voor het
behoud van de ruimtelijke kwaliteit en landschappelijke waarden bij de invulling van de opgave. lnzetten op
meervoudig ruimtegebruik, zoals het maximaal plaatsen van zonnepanelen op daken. Daarom is het van

belang om het dakpotentieel in kaart te brengen. Meer investeringen betekent meer economisch profijt
voor inwoners. Lokale strategie m.b.t. betaalbaarheid/financiën meenemen in zienswijze.

Wethouder Doeven: Merkt op dat het opstellen van een zienswijze aan de raad is en de opmerkingen via de
griffie gebundeld moet worden.
Van Teijlingen (PW): Update van stand van zaken niet alleen richting de inwoners, maar ook richting de raad

zelf op het gebied van de uitvoering van de taken. Wenst een debat daarover met de wethouder, ook om op
de hoogte gehouden te worden van lokale ontwikkelingen zoals in Wapserveen en Vledderveen. Steun voor
verduurzaming d.m.v. isolatie. Vraagt zich af in hoeverre energiecoöperaties daartoe in staat zijn. Plaatst

kanttekeningen bij de productiewijze van groen gas. Warmtevisie naar het idee van PW onderdeel van de

RES.

Masselink (VVD): Vraagt zich af op welke wijze een zienswijze vormgegeven gaat worden.
Bruursema (GB): Vraagt om een tijdige terugkoppeling van de gebundelde punten voor de zienswijze (dus

voorafgaand aan de behandeling van het stuk tiidens de raadsvergadering).

Vastgesteld in de openbare vergadering van de Politieke avond Westerveld d.d. 26 mei 2O2O
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